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NIE dla zagłębia śmieci Zobacz, jak powstaje basen Zdroje z pitną wodą
Włoski udziałowiec w spółce Amest Otwock 
nie rezygnuje z budowy zakładu gospodaro-
wania odpadami, w tym sortowni na terenie 
składowiska w Świerku, gdzie mogłoby tra-
� ać do 65 tys. ton śmieci rocznie! /str. 10

Prace przy budowie kompleksu miejskich 
basenów idą pełną parą. Do końca roku ma 
być gotowy stan surowy zamknięty. A już 
14 września zapraszamy mieszkańców na 
dzień otwarty na budowie basenu.  /str. 14

W centrum Otwocka i w parku miejskim 
zostały uruchomione pierwsze źródełka 
z ogólnodostępną wodą pitną dla miesz-
kańców. Wodę można wlać do przynie-
sionych ze sobą butelek.  /str. 5

77 NOWYCH ODCINKÓW ULIC 
TO BĘDZIE NAJWIĘKSZA DROGOWA INWESTYCJA W HISTORII MIASTA więcej

str. 18

NAJWAŻNIEJSZA OD PÓŁ WIEKU 
MODERNIZACJA SIECI CIEPŁOWNICZEJ

Rozpoczęła się bardzo ważna dla bezpieczeństwa energetycz-
nego miasta inwestycja. Otwocki Zakład Energetyki Cieplnej 
(OZEC) przebudowuje i wymienia sieć ciepłowniczą o dłu-
gości ponad 5 km. Wpłynie to na poprawę jakości powietrza 
w Otwocku, a przede wszystkim zapewni bezpieczeństwo 
dostaw ciepła dla mieszkańców i zastąpi ponad 50-letnią sieć 
przesyłową. /str. 11



2 INFORMATOR MIEJSKI  | NR 15  LIPIEC-SIERPIEŃ 2024

Otwock.pl 
BEZPŁATNY INFORMATOR MIEJSKI

WYDAWCA:
Urząd Miasta Otwocka 
ul. Armii Krajowej 5, 05-400 Otwock 

 REDAKCJA:
Biuro Prasowe Urzędu Miasta Otwocka
Wydział Promocji i Spraw Społecznych 
Urzędu Miasta Otwocka

e-mail: informator@otwock.pl 

 Prezydent Miasta Otwocka
Jarosław MARGIELSKI
tel. 22 779 27 92
 sekretariat prezydenta
tel. 22 779 20 01 wew. 302, 127
 I Wiceprezydent Krzysztof DEC
tel. 22 779 27 92
 sekretariat wiceprezydenta
tel. 22 779 38 49 wew. 309
 Sekretarz Miasta Magdalena MASŁOCHA
tel. 22 779 20 01 wew. 309
 Skarbnik Miasta Alicja MATUSZEWSKA
tel. 22 788 09 99 wew. 105
 Urząd Stanu Cywilnego
tel. 22 779 20 01 do 6 wew. 111 
lub 22 779 46 84
Wydział Inwestycji
tel. 22 779 20 01 wew. 100 lub 22 779 33 32
Wydział Organizacyjny i Spraw 
Pracowniczych
tel. 22 779 20 01 wew. 168 i 301

 Biuro Rady Miasta Otwocka
tel. 22 779 20 01 wew. 305 lub 22 779 28 02
Wydział Budżetu
tel. 22 779 20 01 wew. 161
Wydział Obsługi Mieszkańców 
i Podmiotów Gospodarczych
tel. 22 779 20 01 wew. 142 lub 22 779 27 29
 Działalność Gospodarcza
tel. 22 779 20 01 wew. 126
 Bilet Metropolitalny
tel. 22 779 20 01 wew. 135
 Sprawy meldunkowe
tel. 22 779 20 01 wew. 142
Wydział Nieruchomości
tel. 22 779 20 01 wew. 178 lub 22 779 46 96
Wydział Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej 
tel. 22 779 20 01 wew. 310, 171 lub 22 779 21 11 

 Zespół Gospodarowania Odpadami
tel. 22 779 20 01 wew. 138 
 EKO Patrol 
tel. 605 219 979
Wydział Promocji i Spraw Społecznych
tel. 22 779 20 01 wew. 170 lub 22 788 37 18
Wydział Planowania Przestrzennego
tel. 22 779 20 01 wew. 200 lub 22 779 38 45
Wydział Podatków i Opłat
tel. 22 779 20 01 wew. 192 i 131 lub 22 779 24 04
Wydział Zamówień Publicznych
tel. 22 779 20 01 wew. 107, fax 22 779 35 89
 Biuro Zarządzania Kryzysowego, 
Spraw Obronnych i Informacji Niejawnych
tel. 22 779 20 01 wew. 151 lub 22 779 44 90
 Biuro ds. Funduszy Zewnętrznych
tel. 22 779 20 01 wew. 197

WYKAZ TELEFONÓW DO URZĘDU MIASTA

Rada Miasta Otwocka
przewodnicząca 

Monika Kwiek 
radamiasta@otwock.pl

I wiceprzewodniczący
Jakub Kosiński 

jkosinski@otwock.pl
II wiceprzewodniczący
Arkadiusz Krzyżanowski

akrzyzanowski@otwock.pl

Miejska Rada Seniorów 
5 września odbyły się wybory do 

Miejskiej Rady Seniorów w Otwocku 
na kadencję 2024-2029. 

O wynikach wyborów i nowym 
składzie Miejskiej Rady Seniorów 

poinformujemy w kolejnym 
numerze informatora miejskiego 

Otwock.pl

Data Radny Okręg

16 września
Barbara Dylejko-Menin

Krystian Kiełtyka
1
3

23 września   
Anna Szostak

Jarosław Łakomski
4
2

30 września  Marcin Michalczyk 2

DYŻURY RADNYCH
 wrzesień 2024 r. 

poniedziałki od godz. 16 do godz. 18:00
Biuro Rady Miasta Otwocka, budynek A

Spotkania mieszkańców z przewodniczącą Rady Miasta Otwocka Moniką Kwiek oraz wiceprzewodniczącymi Rady Miasta Otwocka 
Jakubem Kosińskim i Arkadiuszem Krzyżanowskim odbywają się w Biurze Rady Miasta po uprzednim umówieniu,

nr telefonu do biura (22) 779 20 01 wew. 305. 
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28 sierpnia w Teatrze Miejskim 
im. Stefana Jaracza, odbyła 
się uroczystość nadania 
stopnia nauczyciela 
mianowanego, 15 pedagogom 
z miejskich szkół podstawowych 
i przedszkoli

To ważna chwila nie tylko dla nauczycie-
li, lecz także całej społeczności szkolnej. 
– Akt nadania stopnia nauczyciela 

mianowanego jest bardzo ważnym ele-
mentem w rozwoju zawodowym peda-
goga. Przed wami jeszcze tytuł nauczy-
ciela dyplomowanego i ewentualnie 
profesura. To także świadectwo przygoto-
wania zawodowego do nauczania młode-
go człowieka i kształtowania jego osobo-
wości – mówił dyrektor Oświaty Miejskiej 
w Otwocku Grzegorz Michalczyk. 

W gronie nowych nauczycieli mia-
nowanych znalazło się 15 pań, które 

najpierw złożyły uroczyste ślubowanie, 
a potem otrzymały od prezydenta Ja-
rosława Margielskiego akty nadania 
stopnia nauczyciela mianowanego. 
W uroczystości wzięła udział również 
przewodnicząca komisji oświaty, kultury 
i sportu radna Joanna Chmielewska. 

– Bardzo dziękuję paniom za zaan-
gażowanie i godziny przygotowań. Dzi-
siejsza uroczystość jest ukoronowaniem 
i zwieńczeniem tej długiej, niekiedy 
ciężkiej pracy, którą trzeba było dzielić 
z codziennymi obowiązkami prywatny-
mi. Są panie właściwymi osobami, którym 
mogliśmy powierzyć kształcenie i wycho-
wanie naszych dzieci. Życzę powodzenia 
w dalszej pracy, niech te sukcesy sprawią, że 
będziecie przekładać radość na podopiecz-
nych i kształcić ich na wspaniałych ludzi 
– życzył prezydent Jarosław Margielski. 

Wszystkim paniom gratulujemy i ży-
czymy sił w pięknej, ale i trudnej misji 
nauczycielskiej. 

Nowi mianowani w szkołach i przedszkolach
EDUKAC JA | AWANS ZAWODOWY OTWOCKICH NAUCZYCIELI 

Oliwia Gawrońska, Aneta Mamczak, 
Joanna Staszczak – SP nr 2;
Agnieszka Lewińska-Waszak, Justyna
Kotłowska, Monika Kurdej – SP nr 4;
Agnieszka Tomaszewska – SP nr 5;
Ewelina Zajączkowska, Żaneta Cacko, 
Anna Baranowska – SP nr 6;
Milena Jarzyna – SP nr 8;
Martyna Kozłowska, Monika Jaśkiewicz, 
Dorota Cała – SP nr 12;
Anna Musielak – przedszkole nr 10.

MIANOWANI 
NAUCZYCIELE

// Prezydent Jarosław Margielski wręczył akty nadania stopnia nauczyciela mianowanego i czerwone róże. Towarzyszyła mu 
przewodnicząca komisji oświaty radna Joanna Chmielewska.
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KIEDY ODWIERT 
OLIGOCEŃSKI 

Firma UOS Drilling (wykonawca odwiertu) 
poprosiła miasto o wydłużenie terminu 
rekultywacji terenu pod geotermię ze względu 
na zbieranie dokumentów potrzebnych do 
uzyskania decyzji środowiskowej. Planowany 
start uruchomienia odwiertu w celu pozyskania 
wód oligoceńskich został przesunięty na koniec 
tego roku. Do prac zostanie wykorzystany 
istniejący plac po odwiercie wód geotermalnych 
na terenie dawnej Zieleni Miejskiej przy ul. 
Andriollego. Obecnie pozostały zbiornik jest 
pusty, ale podczas wykonywania odwiertu 
oligoceńskiego zostanie użyty do próbnych 
pompowań, czyli będzie napełniony wodą 
oligoceńską.

ZMIANY W SZKOŁACH

Nowy rok szkolny w 10 miejskich szkołach 
podstawowych rozpoczęło 3 572 uczniów, 
w tym 476 w klasach pierwszych. 
W 56 oddziałach przedszkolnych opiekę 
znalazło 1 363 wychowanków. Na koniec 
sierpnia było jeszcze 25 wolnych miejsc. 
W szkołach jest zatrudnionych ponad 480 
nauczycieli, a w przedszkolach – ponad 
183. W nowym roku szkolnym zgodnie 
z zapowiedziami Ministerstwa Edukacji 
Narodowej uczniów czeka trochę zmian. 
Dotyczą one m.in. odchudzenia podstawy 
programowej oraz niewliczania oceny z religii 
i etyki do średniej ocen ucznia. W szkołach 
podstawowych będą obowiązkowe zajęcia 
z udzielania pierwszej pomocy. W klasach I-III 
uczniowie będą uczyli się jej podczas zajęć 
z przyrody, a w klasach IV-VIII podczas zajęć 
z wychowawcą. Z początkiem roku 
szkolnego zostanie też wprowadzony 
obowiązek szkolny dla uczniów z Ukrainy.

Pod koniec sierpnia rozpoczął się 
gruntowny remont ul. Okrzei 
na odcinku od ul. Batorego do 
ul. Hallera. Na czas prowadzonych 
prac kierowcy i piesi muszą liczyć 
się z utrudnieniami w ruchu

Ulica Okrzei to kolejna droga 
w Otwocku, która zyska nową na-

wierzchnię asfaltową. Na jej remont 
czekali nie tylko mieszkańcy osiedli 
Morskie Oko i Ługi, lecz także kilkaset in-
nych użytkowników, którzy codziennie 
przemierzają odcinek tej ulicy od skrzy-
żowania z ul. Batorego do ul. Hallera. 

Wykonawca na zlecenie miasta roz-
począł roboty drogowe od prac brukar-
skich na chodnikach. W kolejnym etapie 
zostanie wyremontowana nawierzch-
nia jezdni, powstanie odwodnienie 
i będzie położona nowa nawierzchnia 

asfaltowa na zniszczonym ok. 30-me-
trowym odcinku ul. Okrzei za skrzy-
żowaniem z ul. Batorego. Wyniesione 
skrzyżowanie z ul. Wysockiego pozo-
stanie.

– Mimo tymczasowych utrudnień 
i niedogodności, jakie wystąpią na 
ul. Okrzei podczas prowadzonych prac, 
należy mieć na uwadze, że po zakończe-
niu remontu poprawi się bezpieczeń-
stwo i komfort jazdy użytkowników 
tej drogi. Dlatego proszę mieszkańców 
o wyrozumiałość i w miarę możliwości 
wybór alternatywnych tras na czas prac 
drogowych – mówi prezydent Jarosław 
Margielski. 

Inwestycja ma być zakończona do 
30 października 2024 r., ale niewyklu-
czone, że wykonawca wcześniej zreali-
zuje zaplanowane prace. Koszt całego 
zadania to 835 tys. 215 zł, na co miasto 
pozyskało do�nansowanie. 

Remont ul. Okrzei
// Remont ul. Okrzei wykonuje �rma Tomiraf.

// Inwestycja rozpoczęła się od prac brukarskicn na chodnikach. 
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ROBOTY NA 
UL. ŚLUSARSKIEGO

Rusza modernizacja zniszczonej ul. Pułaskiego 
i ul. Ślusarskiego (na odcinku od ul. Karczewskiej 
do Ronda Polskiego Państwa Podziemnego). 
Wykonawca rozpoczął prace od przebudowy 
sieci teletechnicznej w ziemi. Następnie 
na odcinku o długości 609 m zostanie 
wykonana zmiana geometrii drogi, nowa 
nawierzchnia jezdni, obustronny chodnik 
wzdłuż ul. Ślusarskiego oraz ul. Pułaskiego, 
zjazdy do posesji, ciąg pieszo-rowerowy i ścieżka 
rowerowa. Powstaną też prostopadłe miejsca 
parkingowe wzdłuż ul. Ślusarskiego (ok. 150). 
Przewidziana jest też modernizacja odcinka ul. 
Jaremy. Skrzyżowanie z ul. Sportową będzie tzw. 
skrzyżowaniem wyniesionym. 

PRZETARG NA ZAJEZDNIĘ 
AUTOBUSOWĄ

W lipcu został ogłoszony przetarg na opracowanie 
dokumentacji projektowej i budowę zajezdni 
autobusowej wraz z infrastrukturą techniczną 
i budynkiem stanowiącym zaplecze socjalne. 
Wpłynęły trzy oferty. Najkorzystniejsza jest na 
kwotę 6,6 mln zł. We wrześniu przetarg powinien 
być rozstrzygnięty. Następnie będą podpisane 
umowy na realizację zadania w systemie 
zaprojektuj i wybuduj. Zajezdnia autobusowa 
ma powstać na terenach przy dworcu PKP 
i bazaru „Rampa”, które miasto kupiło. 
W planach jest przebicie ul. Orlej wzdłuż torów 
do ul. Rzemieślniczej, gdzie ma powstać 
przystanek dla autobusów, a dalej zajezdnia. 

Miejskie źródełka
W centrum miasta i w parku 
miejskim zostały uruchomione 
pierwsze źródełka 
z ogólnodostępną dla 
mieszkańców wodą pitną. 
Wodę można pobrać do 
przyniesionych ze sobą butelek

Zdroje miejskie to ogólnodostęp-
ne źródła wody do picia nazywane 

poidełkami. Można z nich zaczerpnąć 
wody i orzeźwić się podczas ciepłych 
dni. 

W Otwocku pierwsze takie źródełka 
zostały zainstalowane w miejscach, od-
poczynku i rekreacji mieszkańców, czyli 
na terenie skweru VII Pułku Ułanów, tzw. 
małpim gaju i w parku miejskim – przy 
dużym placu zabaw. Uruchomieniem 
ogólnodostępnych źródełek z wodą 
pitną zajęli się pracownicy OPWiK. 

We wrześniu powstanie trzeci zdrój 
przy miejskim kompleksie sportowym 
na Ługach. 

Źródełka są podłączone do miej-
skiego wodociągu, a woda z nich zo-
stała przebadana przez OPWiK. – To jest 
woda zdatna do picia, można ją nalać 
do butelki i ugasić pragnienie – mówi 
Piotr Michalak z Wydziału Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
w Urzędzie Miasta Otwocka.

W urządzeniu jest wbudowana fo-
tokomórka, wiec wystarczy podstawić 
pustą butelkę, by nalać do niej wody. 
Jeśli pojemnik jest mniejszy, trzeba na-
cisnąć przycisk.  

Źródełka powstały w ramach reali-
zacji zwycięskiego projektu zgłoszone-
go do budżetu obywatelskiego Otwoc-
ka – „Butelkomatów. Mają charakter 
sezonowy i będą służyły mieszkańcom 
w miesiącach ciepłych. Zimą będą wy-
łączane i zabezpieczane przez niskimi 
temperaturami. 

// Źródełko na skwerze VII Pułku Ułanów.

// Miejski zdrój przy placu zabaw w parku miejskim.
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MODERNIZACJA 
UL. LEGIONÓW   

Ulica Legionów, która odchodzi 
od ul. Poniatowskiego, do nowych bloków 
i domów jednorodzinnych doczeka się remontu. 
Pierwotnie jej modernizację miał wykonać 
deweloper, który wybudował nowe budynki 
wielorodzinne przy tej ulicy. Takie porozumienie 
zawarł z nim prezydent Jarosław Margielski. 
W sytuacji, kiedy deweloper nie wywiązał 
się z tego obowiązku (wykonał tylko remont 
chodnika), zgodnie z umową wpłacił na konto 
miasta ekwiwalent. Teraz modernizacja 
ul. Legionów zostanie wpisana jako zadanie 
inwestycyjne do budżetu miasta. 

KTO ODBUDUJE 
DRÓŻNICZÓWKĘ?

Został ogłoszony przetarg na sporządzenie 
kompletnej dokumentacji projektowo-
kosztorysowej dla rewitalizacji budynku 
dawnego domku dróżnika przy ul. Armii Krajowej. 
Obiekt jest wpisany do wojewódzkiego rejestru 
zabytków. Projekt zakłada rozbiórkę budynku, 
jego przechowanie, a następnie przeniesienie 
i odbudowę w nowej lokalizacji. 
W postępowaniu przetargowym została 
złożona tylko jedna oferta na ponad 350 tys. zł, 
co znacznie przewyższa środki zabezpieczone 
na ten cel w budżecie miasta (85 tys. zł). 
Dlatego przetarg będzie unieważniony 
i zostanie ogłoszony kolejny.

Razem z Radą Miasta Otwocka dbamy 
nie tylko o bezpieczeństwo kierow-

ców, lecz także pieszych, dlatego kon-
sekwentnie jest poprawiany stan infra-
struktury drogowej w naszym mieście, 
w tym chodników – mówi prezydent 
Jarosław Margielski. 

Pod koniec sierpnia prezydent pod-
pisał umowę z wyłonionym w drodze 
przetargu wykonawcą (�rmą AS-BRUK), 
który wymieni stare, popękane i w wie-
lu miejscach pozapadane lub wybrzu-
szone płyty na szarą, estetyczną kostkę 
(wjazdy do posesji będą w kolorze gra-
�towym). 

Po zrealizowaniu zaplanowanych 
prac chodnik będzie bezpieczniejszy 

i wygodny zwłaszcza dla osób starszych 
i prowadzących wózki dziecięce.

Natomiast na chodniku  z czerwonej 
kostki po przeciwnej stronie jezdni na 
ul. Górnej zostanie wymieniona tylko 
betonowa opaska, ponieważ ciąg pie-
szy jest w dobrym stanie. 

Koszt całej inwestycji to 876 tys. 517 zł, 
z czego prawie 700 tys. zł to do�nanso-
wanie, które miasto pozyskało z Rządo-
wego Funduszu Rozwoju Dróg.

Na czas prowadzonych prac piesi 
mogą spodziewać się utrudnień w ru-
chu, dlatego lepiej korzystać z chodni-
ka po drugiej stronie ul. Górnej. 

Inwestycja ma zakończyć się jeszcze 
w tym roku. 

Prace na ul. Górnej
Rozpoczął się remont chodnika wzdłuż ul. Górnej. Prace obejmą 
zniszczony, kilometrowy odcinek od ul. Rzemieślniczej do ul. Majowej, 
po wschodniej stronie jezdni

// Wykonawcą remontu chodnika wzdłuż ul. Górnej jest �rma AS-BRUK.
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BON ENERGETYCZNY  

Do 30 września br. mieszkańcy Otwocka 
o niskich dochodach mogą jeszcze składać 
wnioski do Ośrodka Pomocy Społecznej 
o przyznanie tzw. bonu energetycznego. 
To jednorazowe świadczenie pieniężne ma 
pomóc pokryć koszty rosnących cen prądu

Realizacją tego rządowego programu zajmuje 
się OPS w Otwocku, przy ul. Sosnowej 4. 
Jak informuje dyrektor OPS Janusz Stroiński, 
na 31 sierpnia złożonych wniosków o to 
świadczenie było 1136. Wniosek można złożyć 
w formie papierowej albo elektronicznej w OPS 
w Otwocku, albo  przez aplikację mObywatel 
lub na stronie internetowej www.gov.pl 

Bon energetyczny przysługuje gospodarstwu 
domowemu jednoosobowemu, z dochodem nie 
przekraczającym kwoty 2500 zł i gospodarstwu 
domowemu wieloosobowemu, nie 
przekraczającym 1700 zł na osobę. Kryterium 
dochodowe związane jest z tzw. dochodem 
netto. 

Wysokość bonu energetycznego 
uzależniona jest od liczby osób 
w gospodarstwie domowym i wynosi:
 300 zł dla gospodarstwa domowego 
jednoosobowego;
 400 zł gospodarstwa domowego 
składającego się z 2 do 3 osób;
 500 zł, jeśli składa się z 4 do 5 osób;
 600 zł, jeśli składa się z co najmniej 6 osób.

W przypadku, gdy główne źródło zasilane 
jest energia elektryczną wysokość bonu 
energetycznego wynosi:
 600 zł – gospodarstwo domowe 
jednoosobowe;
 800 zł – jeśli składa się z 2 do 3 osób;
 1000 zł – jeśli składa się z 4 do 5 osób;
 1200 zł – jeśli składa się z co najmniej 6 osób.

Rozpoczęły się prace przy 
budowie ronda na skrzyżowaniu 
ulic Reymonta i Żeromskiego 
realizowane przez powiat otwocki. 
Utrudnień w ruchu możemy 
spodziewać się przez najbliższe 
dwa miesiące

To pierwszy etap prac w związku 
z przebudową ul. Reymonta na 

odcinku od ul. Żeromskiego do ul. 
Tatrzańskiej. Na skrzyżowaniu nie 
będzie już prowizorycznie ustawio-
nych biało-czerwonych, plastikowych 
barier drogowych. Powstanie nowe 
rondo o średnicy zewnętrznej 27 m 
z zieloną wyspą centralną o średnicy 
11 m. Na czas prowadzonych robót 
skrzyżowanie jest zamknięte dla ru-
chu. 

Objazdy zostały poprowadzone 
zgodnie z zatwierdzoną przez Powia-
towego Inżyniera Ruchu czasową or-
ganizacją ruchu ulicami: Samorządo-
wą, Czaplickiego, Warszawską, Orlą, 
Powstańców Warszawy, Andriollego, 
Armii Krajowej, Filipowicza, Poniatow-
skiego i Narutowicza. 

Codziennie z tego skrzyżowania ko-
rzystają tysiące mieszkańców nie tylko 
Otwocka, ponieważ jest to jedna z dróg 
wylotowych w kierunku trasy S17. Jego 
modernizacja ma zredukować korki 
i zwiększyć bezpieczeństwo użytkowni-
ków drogi. 

W kolejnym etapie będzie prze-
budowany fragment ul. Reymonta do 
ul. Tatrzańskiej. Prace obejmują wyko-
nanie nowej nawierzchni jezdni, mo-
dernizację systemu odwodnienia oraz 
przebudowę chodników, ścieżek rowe-
rowych i zatok autobusowych. 

Roboty rozpoczną się od przebudo-
wy części pieszej, następnie przeniosą 
się na jezdnię. Prace budowlane pla-
nowane są do końca roku. Prace będą 
wykonywane tak, by umożliwić wjazdy 
na posesje, w tym do instytucji (m.in. 
szpital, przedszkole). 

Realizacja inwestycji jest możli-
wa dzięki pozyskanemu przez powiat 
otwocki (zarządy drogi) do�nansowa-
niu (10 mln 450 tys. zł) z Rządowego 
Funduszu Polski Ład. Niemały wkład 
�nansowy ma też Otwock (344 tys. zł), 
a powiat ze swojego budżetu przezna-
czył kwotę 670 tys. zł. 

Budowa ronda
INWESTYCJE | ZAMKNIĘTE SKRZYŻOWANIE

// Zniknie plastikowe, tymczasowe rondo na skrzyżowaniu ul. Żeromskiego i ul. Reymonta.

// W kolejnym etapie zostanie przebudowana ul. Reymonta do ul. Tatrzańskiej..
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Uruchomiona od kwietnia 2024 r. 
przez miasto ekspresowa linia auto-

busowa W1 umożliwiła mieszkańcom 
szybkie i bezpłatne połączenie z War-
szawą. Wprowadzenie dodatkowych 
przystanków  jest odpowiedzią na za-
potrzebowanie pasażerów zgłaszane do 
urzędu miasta.

– Już dwa miesiące temu wystąpi-
liśmy do starostwa i ZTM w Warszawie 
o pozwolenie na uruchomienie dwóch 
przystanków dla linii W1 na terenie mia-
sta. Teraz otrzymaliśmy zgodę i możemy 
zmienić rozkład jazdy – mówi Karolina 
Wojnicz, naczelnik Wydziału Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
w Urzędzie Miasta Otwocka.

Dotychczas na trasie linii W1 na tere-
nie Otwocka, jadąc w kierunku Warsza-
wy, były tylko trzy przystanki: Orla 02, 
Leśny Park Wiejska 01 i Świdry Wielkie 01. 
Teraz rozkład jazdy został uzupełniony 
o dwa nowe: Okrzei 01 i Tysiąclecia 01. 
Co ważne, są to przystanki na żądanie.

Miejski autobus zatrzymuje się 
w zatoce autobusowej naprzeciwko 
myjni samochodowej i w zatoce przy su-
permarkecie „Stokrotka”. 

Po wprowadzeniu nowych przystan-
ków zarówno czas przejazdu, jak i godzi-
ny odjazdów linii W1 z pozostałych przy-
stanków nie ulegną zmianie.

Jak wynika z raportu dotyczącego 
badania struktury pasażerów linii W1 
na trasie Otwock-Metro Imielin, prze-
prowadzonego przez Izbę Gospodarczą 
Komunikacji Miejskiej, z tego połącze-

nia chętnie korzystają nie tylko osoby 
pracujące w stolicy, lecz także studenci 
SGGW, którzy cieszą się z łatwego do-
jazdu na uczelnię. Na dojazdach zaosz-
czędzają oni średnio ok. 30-40 minut. 
Mieszkańcy chętnie zamieniają trans-
port kolejowy lub własny samochód na 
podróż linią W1 bezpłatnej komunika-
cji miejskiej.   

Dodatkowe przystanki na trasie W1
Od 1 sierpnia trasa linii autobusowej W1 z Otwocka do stacji metra Imielin została 
uzupełniona o dwa nowe przystanki. W ten sposób miasto chce zapewnić swoim 
mieszkańcom jeszcze lepszy dostęp do bezpłatnej komunikacji miejskiej

1 Otwock Orla 02 05:10 05:40 06:23 06:55 07:56 08:35 09:40 10:15 11:10 11:45 13:30 14:20 14:55 15:45 16:45 17:35 18:30 19:20 20:02 20:45
2 Otwock Leśny Park Wiejska 01 05:14 05:44 06:27 06:59 08:00 08:39 09:44 10:19 11:14 11:49 13:34 14:24 14:59 15:49 16:49 17:39 18:34 19:24 20:06 20:49
3 Otwock Okrzei 01 05:15 05:45 06:28 07:00 08:01 08:40 09:45 10:20 11:15 11:50 13:35 14:25 15:00 15:50 16:50 17:40 18:35 19:25 20:07 20:50
4 Otwock Tysiąclecia 01 05:16 05:46 06:29 07:01 08:02 08:41 09:46 10:21 11:16 11:51 13:36 14:26 15:01 15:51 16:51 17:41 18:36 19:26 20:08 20:51
5 Otwock Świdry Wielkie 01 05:17 05:47 06:30 07:02 08:03 08:42 09:47 10:22 11:17 11:52 13:37 14:27 15:02 15:52 16:52 17:42 18:37 19:27 20:09 20:52
6 Warszawa Metro Imielin 04 05:44 06:14 07:05 07:37 08:38 09:17 10:14 10:49 11:44 12:19 14:04 14:54 15:32 16:22 17:22 18:12 19:07 19:54 20:36 21:19

1 Warszawa Metro Imielin 04 05:45 06:15 07:06 07:38 08:39 09:18 10:15 10:50 11:45 12:20 14:05 14:55 15:33 16:23 17:23 18:13 19:08 19:55 20:37 21:20
2 Otwock Świdry Wielkie 02 06:11 06:41 07:34 08:06 09:07 09:46 10:41 11:16 12:11 12:46 14:31 15:21 16:12 17:02 18:02 18:52 19:39 20:21 21:03 21:46
3 Otwock Okrzei 02 06:12 06:42 07:35 08:07 09:08 09:47 10:42 11:17 12:12 12:47 14:32 15:22 16:13 17:03 18:03 18:53 19:40 20:22 21:04 21:47
4 Otwock Orla 02 06:17 06:47 07:40 08:12 09:13 09:52 10:47 11:22 12:17 12:52 14:37 15:27 16:18 17:08 18:08 18:58 19:45 20:27 21:09 21:52

D

U Przewóz o charakterze użyteczności publicznej

___ Kurs obsługiwany przez autobus niskopodłogowy

6 7 8 9

Miasto Otwock

20

D,U D,U D,U D,U

13

D,U D,U D,U D,U D,U

14 15 161 2 3 4 5 10 11 12

D,U D,U D,UD,UD,U D,U D,U

Obowiązuje od: 01.08.2024

Przewozy regularne 
specjalne RS

Komunikacja pospieszna

Rozkład Jazdy

Linia: Otwock Orla↔ Warszawa Metro Imielin

Numer linii:

W1

D,U D,U D,UD,U

17 18 19Przystanki

Kursuje od poniedziałku do piątku oprócz świąt
Objaśnienia oznaczeń:

Miejscowość NazwaNr.

ROZKŁAD JAZDY LINII W1 OD 01.08.2024

// Przystanek na żądanie przy ul. Tysiąclecia
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UWAGA 
PASAŻEROWIE!

Zmiana trasy linii M2
Od 9 września do odwołania 
obowiązuje nowy rozkład 
jazdy dla linii M2 bezpłatnej 
komunikacji miejskiej. Zmiany 
wprowadzono w związku 
z zamknięciem skrzyżowania 
ulic Żeromskiego i Reymonta. 
Miejski autobus jeździ 
wyznaczonym objazdem

Zmiana trasy linii M2 oraz weeken-
dowej linii M1+M2 jest związana 

z rozpoczęciem budowy ronda na 
tym skrzyżowaniu, które jest teraz 
nieprzejezdne. 

Na czas prowadzonych robót 
drogowych został wyłączony z użyt-
kowania przystanek Żeromskiego 
01, który znajdował się bezpośred-
nio przy rondzie. Zgodnie z objaz-
dem miejski autobus zatrzymuje 
się tak jak wcześniej na przystanku 
Słowackiego 01, a następnie, jadąc 
objazdem ul. Świerkową, ma kolejny 
przystanek przy ul. Kochanowskie-
go (który został przesunięty) przed 
skrzyżowaniem z ul. Reymonta i da-
lej trasą w kierunku przystanku Pił-
sudskiego 01.

Nowy rozkład jazdy jest dostęp-
ny na przystankach i stronie inter-
netowej miasta www.otwock.pl. Ob-
jazd dla linii M2 będzie obowiązywał 
do czasu zakończenia przebudowy 
ul. Reymonta na odcinku od ul. Że-
romskiego do ul. Tatrzańskiej, gdzie 
jednym z elementów jest budowa 
nowego ronda. Prace mają zakoń-
czyć się jeszcze w tym roku. 
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Sprawa budowy zakładu zagospo-
darowania odpadów na terenie 
o powierzchni ok. 3,0402 ha, któ-

ry przylega do składowiska odpadów 
w Otwocku-Świerku, toczy się od 2013 r. 
Miałaby tam powstać infrastruktura do 
mechaniczno-biologicznego przetwarza-
nia śmieci, m.in. sortownia odpadów, 
kompostownia, bio�ltr, plac dojrzewa-
nia kompostu czy magazyn odpadów. 
Łączna maksymalna wydajność zakładu 
miałaby wynosić do 65 tys. ton odpadów 
rocznie. Dla porównania, wszyscy miesz-
kańcy Otwocka produkują rocznie ok. 17 
tys. ton odpadów. 

NIE TYLKO WIĘCEJ ŚMIECI
Budowa w Otwocku nowej instalacji 
do sortowania i przetwarzania odpa-
dów wiązałaby się ze zwiększeniem ru-
chu pojazdów ciężarowych w mieście. 
Mowa o pojazdach kilkunasto- i kilku-
dziesięciotonowych dostarczających 
i wywożących odpady z planowanej 
sortowni. Zgodnie ze wskazaną we 
wniosku wydajnością zakładu wiązało-
by się to dodatkowo z kilkoma tysiąca-
mi kursów rocznie.

W prowadzonych wcześniej postę-
powaniach w sprawie wydania decyzji 
o środowiskowych uwarunkowaniach 
dla tej inwestycji władze Otwocka trzy-
krotnie wydawały decyzje odmowne. 
Uzasadniały to m.in. niezgodnością jej 
lokalizacji z ustaleniami miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzen-
nego obowiązującego dla terenu skła-
dowiska przed 2023 r. 

Decyzje były jednak skutecznie za-
skarżane przez włoskiego wspólnika do 
Samorządowego Kolegium Odwoław-
czego. SKO uchylało je, interpretując 
zapisy starego planu zagospodarowa-
nia na korzyść wnioskodawcy (spółki 
Amest Otwock), i sprawa wracała po-
nownie do rozpatrzenia przez prezy-
denta Otwocka. 

KLUCZOWY PLAN
Dopiero podjęte jeszcze w poprzedniej 
kadencji przez prezydenta Jarosława 
Margielskiego i Radę Miasta Otwoc-
ka działania doprowadziły do zmiany 
w grudniu 2021 r. Studium uwarun-

kowań i kierunków zagospodarowa-
nia przestrzennego miasta, a potem 
– w lutym 2023 r. – do uchwalenia nowe-
go planu miejscowego dla tego terenu. 
Wprowadzone zapisy są teraz precyzyj-
ne i zabezpieczają interes mieszkańców 
oraz środowisko naturalne przed budo-
wą dodatkowych instalacji do przetwa-
rzania odpadów, w tym sortowni. 

Spółka Amest Otwock próbowała 
temu zapobiec, zaskarżając najpierw 
uchwalone przez radę miasta stu-
dium, a potem miejscowy plan. 9 maja 
2024 r. Naczelny Sąd Administracyj-
ny oddalił w całości zażalenie spółki 
Amest Otwock na postanowienie Wo-
jewódzkiego Sądu Administracyjnego 
z 21 lutego 2024 r., który zawiesił po-
stępowanie w sprawie skargi spółki 
Amest Otwock na zmieniony plan. 
W ocenie NSA zasadność skargi na miej-
scowy plan jest uzależniona od wyniku 
postępowania sądu w sprawie studium, 
na które skarga spółki Amest Otwock 
została oddalona przez WSA.

DECYZJA W RĘKACH 
PREZYDENTA

Po wydaniu 28 sierpnia przez prezy-
denta Jarosława Margielskiego zawia-
domienia o zakończeniu zbierania do-

wodów w toczącym się postępowaniu 
o wydanie decyzji środowiskowej dla 
budowy zakładu zagospodarowania 
odpadów kolejnym krokiem jest wy-
danie przez prezydenta decyzji admi-
nistracyjnej. 

Na podstawie niezgodności z no-
wymi, precyzyjnymi zapisami obo-
wiązującego aktualnie miejscowego 
planu zostanie wydana w najbliższym 
czasie decyzja rozstrzygająca w spra-
wie wniosku spółki Amest Otwock.

– Moje stanowisko w tej sprawie 
jest niezmienne. Razem z radą miasta 
prowadzimy zdecydowaną politykę 
wobec większościowego wspólnika 
zgodnie z obranym kierunkiem, że 
interes miasta i jego mieszkańców 
musi być bezwzględnie przestrzega-
ny, podobnie jak przepisy ochrony 
środowiska. W poprzedniej kadencji 
podjęliśmy szereg działań, w wyni-
ku których udało się znacząco zre-
dukować odczuwalność instalacji na 
składowisku w Świerku, gdzie jeszcze 
nie tak dawno, zwłaszcza latem, przy 
wysokich temperaturach te uciążli-
wości odorowe były bardzo odczu-
walne. Otwock ma być uzdrowiskiem, 
a nie wysypiskiem – mówi prezydent 
Jarosław Margielski. 

Otwock uzdrowiskiem, a nie wysypiskiem!
ŚRODOWISKO | NIE MA ZGODY NA ZAGŁĘBIE ŚMIECIOWE DLA WARSZAWY I OKOLIC

Włoski udziałowiec w spółce Amest Otwock nie rezygnuje z budowy zakładu zagospodarowania odpadów 
obojętnych i innych niż niebezpieczne , który ma powstać w Świerku. Rocznie mogłoby tam tra�ać do 65 tys. 
ton odpadów. 28 sierpnia prezydent Jarosław Margielski powiadomił o zakończeniu postępowania w sprawie 
wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla tego przedsięwzięcia na wniosek spółki

// Wjazd na teren składowiska w Otwocku-Świerku.
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Otwocki Zakład Energetyki 
Cieplnej (OZEC) przebudowuje 
i wymienia sieć ciepłowniczą 
o długości ponad 5 km. Przełoży się 
to na poprawę jakości powietrza 
w Otwocku, a przede wszystkim 
zapewni bezpieczeństwo dostaw 
ciepła do mieszkańców i zastąpi 
ponad 50-letnią sieć przesyłową

Sieć ciepłownicza w Otwocku ma już 
przeszło pół wieku, jest więc bardzo 

wyeksploatowana. Korzysta z niej kilka 
tysięcy mieszkańców i stanowi ważny 
element infrastruktury naszego miasta.

To ostatni moment na jej moderni-
zację, aby zapobiec nieuchronnym, po-
ważnym awariom.

Realizacja tego przedsięwzięcia jest 
teraz możliwa dzięki pozyskanemu przez 
miejską spółkę OZEC do�nansowaniu 
z Narodowego Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej.

Prace rozpoczną się od modernizacji 
sieci w ul. Andriollego na terenie osiedla 
OSM i będą prowadzone w stronę torów. 
W związku z robotami mogą wystąpić 
tymczasowe utrudnienia w ruchu na 
osiedlowych chodnikach. 

– To bardzo ważna dla bezpieczeństwa 
energetycznego naszego miasta inwesty-
cja. Zaowocuje zmniejszeniem negatyw-
nego oddziaływania przedsiębiorstwa 
ciepłowniczego na środowisko, w tym po-
prawą jakości powietrza. Wszystko dzięki 
utworzeniu efektywnego systemu cie-
płowniczego dla potrzeb OZEC – zwraca 
uwagę prezydent Jarosław Margielski. 

Zostanie wymieniona przestarza-
ła sieć ciepłownicza niskoparametrowa 
i wysokoparametrowa o długości 5,2 km. 
Będą też zainstalowane pompy ciepła 
w układzie kaskadowym o mocy 1 MW. 

– Tym samym nastąpi redukcja zużycia 
energii pierwotnej poprzez zmniejszenie 
strat na przesyle i dystrybucji. Wpłynie to 
korzystnie na kształtowanie przyszłych cen 
za dostawę ciepła dla mieszkańców – wy-
jaśnia prezes OZEC-u Krzysztof Balcerzak. 

Koszt inwestycji to 17,3 mln zł brutto. 
Do�nansowanie otrzymane z NFOŚiGW 
stanowią dotacja w wysokości 6,5 mln 
i pożyczka 7,6 mln zł. Pokryje to 100 
proc. kosztów kwali�kowanych netto 
tego zadania. 

Wykonawcą inwestycji jest EKO Energe-
tyka i Ciepłownictwo Sp. z o.o. Prace mają 
zakończyć się do 31 sierpnia 2025 r. 

Modernizacja miejskiej sieci ciepłowniczej
ŚRODOWISKO | ROZPOCZĘŁA SIĘ WAŻNA DLA BEZPIECZEŃSTWA ENERGETYCZNEGO INWESTYCJA

// Prezydent Jarosław Margielski, prezes OZEC Krzysztof Balcerzak i wiceprezydent 
Krzysztof Dec analizują plan modernizacji sieci ciepłowniczej.

// Miejska sieć nie była wymieniana od ponad pół wieku i jest bardzo 
wyeksploatowana.
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Wakacyjne remonty ominę-
ły tylko oddaną do użytku 
w 2022 roku Szkołę Podsta-

wową nr 8. W pozostałych dziewięciu 
placówkach zostały przeprowadzone 
większe i mniejsze prace oraz moder-
nizacje. 

Zakres remontów obejmował 
malowanie ścian, wymianę podłóg, 
grzejników, remonty schodów, ko-
rytarzy, sal lekcyjnych i gimnastycz-
nych. Niektóre prace zostały wyko-
nane przez firmy zewnętrzne, a inne 

przez pracowników szkół, więc koszt 
obejmował tylko zakup niezbędnych 
materiałów. 

Źródło �nansowania tych prac to 
budżety własne placówek, ale także 
darowizny czy środki pozyskane np. 
z kawiarenek szkolnych. Łącznie na wa-
kacyjne remonty przeznaczono blisko 
578 tys. zł. 

Największe zaplanowane inwe-
stycje to remont schodów w SP nr 1 
i remont dużej sali gimnastycznej 
w SP nr 3. 

REMONT W „TRÓJCE”
Przebudowa SP nr 3 to obecnie jedno 
z największych zadań otwockiej oświa-
ty. Z tego względu nie udało się wyko-
nać wszystkich prac w trakcie wakacji. 

Przetarg na remont został ogłoszony 
jeszcze w czerwcu br. Niestety, nie wpły-
nęła żadna oferta. Udało się w końcu zna-
leźć �rmę, która podjęła się wykonania 
robót, ale procedura związana z wydat-
kowaniem środków publicznych się wy-
dłużyła. Prace w SP nr 3 są więc kontynu-
owane po rozpoczęciu roku szkolnego. 

Przygotowani do nowego roku szkolnego
To były pracowite wakacje w otwockich szkołach podstawówkach. Wszystko po to, 
aby od września uczniowie mogli rozpocząć naukę w wyremontowanych salach, 
a szkoły wyglądały nie tylko ładniej, ale przede wszystkim były przyjazne i bezpieczne

PRZED PO

// SP nr 2 – korytarz w trakcie remontu. // SP nr 2 – korytarz po remoncie.

// Główne wejście i schody do SP nr 2 po wakacyjnym remoncie.
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– Zgodnie z ustaleniami z wykonaw-
cą roboty będą prowadzone poza go-
dzinami lekcyjnymi, tak żeby uczniowie 
nie ucierpieli w związku z remontem 
– mówi Grzegorz Michalczyk, dyrektor 
Oświaty Miejskiej w Otwocku.  

Zakres modernizacji to m.in. wy-
miana wykładzin, ułożenie wykładziny 
PVC w miejsce istniejącego parkietu 
i płytek lastrico oraz ułożenie wykła-
dziny na schodach wewnętrznych, 
a także malowanie ścian i sufitów oraz 
wymiana drzwi na szersze, o określo-
nej wytrzymałości mechanicznej. 

PRZED PO

PRZED PO

// SP nr 1 – klatka schodowa w trakcie remontu.

// SP nr 3 – sala gimnastyczna w trakcie remontu.

//SP nr 1 – klatka schodowa po remoncie.

// SP nr 3 – sala gimnastyczna po remoncie.

// Sala gimnastyczna po remoncie w SP nr 3.
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Budowa basenu to największa i naj-
bardziej oczekiwana przez miesz-

kańców Otwocka inwestycja ostat-
nich lat. 

Powierzchnia całego kompleksu kry-
tych pływalni razem ze strefą wellness 
& spa to 20 tys. m2 wraz z zagospoda-
rowaniem terenu i ok. 280 miejscami 
parkingowymi. Powierzchnia użytkowa 
obiektu to 7 250 m2. Znajdą się w niej 
strefy: strefa dla dzieci (blisko 250 m2.), 
odnowy biologicznej (sześć saun, w tym 
cztery wewnętrzne i dwie z wejściem od 

zewnątrz w formie ogrodu saunowego, 
grota lodowa, wodospad lodowy, we-
wnętrzny i zewnętrzny basen schładza-
jący oraz pokój relaksu wyposażony 
w tężnie  solankową), rekreacyjno-re-
laksacyjna. W środku będzie basen 
rekreacyjny wyposażony w rwącą rze-
kę, grotę sztucznej fali, bicze wod-
ne, leżanki i ławki z hydromasażem 
oraz dwa 10-osobowe baseny jacuzzi. 
Na zewnątrz zaprojektowano basen 
o powierzchni 100 m2, lustra wody z pa-
rasolem wodnym, masażem podwod-

nym, leżankami i ławkami z hydroma-
sażem oraz taras o powierzchni ponad 
220 m2 z leżakami. Ponadto w ramach 
realizacji przewiduje się powierzchnie 
przeznaczoną pod gastronomie. 

Budowa rozpoczęła się w marcu 
2024 r. Koszt inwestycji wraz z nadzo-
rem inwestorskim to ok. 116  mln zł. Ak-
tualnie Wykonawca prowadzi obecnie 
ostatnie roboty w zakresie konstrukcji 
na poziomie -1. Do końca roku plano-
wane jest ukończenie stanu surowego 
zamkniętego całego obiektu.  

Zobacz, jak powstaje basen w Otwocku
Zapraszamy na dzień otwarty na budowie kompleksu miejskich basenów przy ul. Karczewskiej w Otwocku. 
W sobotę, 14 września będzie można na własne oczy zobaczyć, jak w błyskawicznym tempie powstaje jeden 
z najnowocześniejszych obiektów basenowych w okolicy. Będzie gotowy do końca 2025 roku!

DZIEŃ OTWARTY 
na budowie basenu

sobota, 
14 września 

w godz. 10-13

ZAPRASZAMY!
// Budowa kompleksu miejskich basenów przy ul. Karczewskiej z lotu ptaka. W sąsiedztwie stadion miejski i wielofunkcyjne boisko.
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// Plan rozmieszczenia głównych stref i atrakcji w kompleksie miejskich basenów.

// Tu powstaje basen zewnętrzny.

// Pomieszczenia gastronomii na poziomie - 1.// Filary podtrzymjące basen sportowy.

Basen 
schładzający

poziom -1

Odnowa
biologiczna

Zjeżdżalnie

Basen 
sportowy

Basen 
rekreacyjny

gastronomia
poziom -1

Recepcja

Szatnie,
prysznice

Basen 
zewnętrzny

 Plan rozmieszczenia głównych stref i atrakcji w kompleksie miejskich basenów.

Saunarium
poziom -1
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Mapa drogowej

// ul. Białołęcka

// ul. Wiejska

// ul. Wesoła

// ul. Kwiatowa

// ul. Dwernickiego

// ul. Rakietowa
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Zrealizowany projekt 
budowy 48 odcinków

Projekt budowy 77 
odcinków ulic do realizacji

rewolucji w Otwocku

// ul. Inwalidów Wojennych

// ul. Tulipanowa

// ul. Stokrotki

// ul. Laskowa

// ul. Rakowa
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Pod koniec sierpnia zakończył się 
historyczny projekt budowy 48 od-
cinków ulic w Otwocku. Jak dotąd 

była to największa inwestycja w popra-
wę infrastruktury drogowej w naszym 
mieście. 

DROGI WE WSZYSTKICH 
REJONACH

W rok powstało ponad 12 km nowych 
ulic, na które od dawna czekali miesz-
kańcy. Co ważne ten wielki projekt in-
westycji drogowych zakładał budowę 
ulic we wszystkich rejonach Otwocka.

– Działamy zgodnie z przyjętymi za-
łożeniami o zrównoważonym rozwoju 
miasta, czyli nacisku na równomierny 
proces budowy dróg we wszystkich 
rejonach i dzielnicach Otwocka. Dzięki 
temu krok po kroku infrastruktura dro-
gowa w naszym mieście ulega znaczą-
cej poprawie – mówi prezydent Jaro-
sław Margielski.

Nie zawsze w Otwocku tak było. 
Wcześniej bywały lata, kiedy powsta-
wały jedna, czy dwie nowe ulice na całą 
kadencję. Na szczęście te czasy zastoju 
inwestycyjnego mamy już za sobą. Od 
dwóch kadencji obserwujemy znaczą-
cy wzrost środków przeznaczanych na 
budowę ulic, co idzie w parze ze sku-
tecznym pozyskiwaniem przez miasto 
do�nasowań na te inwestycje. Ten kie-
runek jest kontynuowany także w tej 
kadencji. 

NIE ZWALNIAMY TEMPA
Już niebawem rozpocznie się kolej-
ny projekt budowy nowych odcinków 
dróg i chodników w Otwocku, który 
swoim zakresem, co do liczby i kwoty, 
znacznie przewyższa ten poprzedni już 
zrealizowany. 

– To będzie z pewnością największa 
drogowa inwestycja w historii naszego 
miasta. Plan jest ambitny, ale jak nie 
będziemy stawiali sobie wysoko po-
przeczki, to nie osiągniemy wyznaczo-
nych celów. Zakres prac to wynik roz-
mów jeszcze z radnymi w Radzie Miasta 
Otwocka poprzedniej kadencji oraz 

spotkań z mieszkańcami, którzy od wie-
lu lat czekają na te inwestycje. Skończy-
liśmy budowę 48 odcinków ulic, zaczy-
namy budowę 77 nowych odcinków. 
To co jeszcze nie tak dawno wydawało 
się w Otwocku niemożliwe właśnie się 
materializuje. Skoczyliśmy budowę 
48 odcinków ulic, zaczynamy budowę 
77 nowych odcinków.  Cieszę się, że ko-
lejne plany budowlane wchodzą w klu-
czowy etap realizacji – mówi prezydent 
Margielski.  

20 KM NOWYCH ULIC
Ten ambitny plan poprawy infrastruk-
tury drogowej zakłada budowę ok. 20 
km nowych odcinków ulic, w tym tak-
że chodników. Roboty drogowe, po-
dobnie jak przy poprzednim projekcie, 
będzie prowadzić równolegle dwóch 
wykonawców. Obecnie miasto jest na 
etapie ich wyłonienia w drodze postę-
powania przetargowego. 

Koszt całej inwestycji to blisko 
27 mln zł z czego kwotę 20 mln zł to 
do�nansowanie jakie miasto pozyska-
ło z rządowego programu Polski Ład. 

Realizacja tego ogromnego projektu 
budowy ulic w Otwocku, ma potrwać 
do końca 2026 roku, a rozpocznie się 
jeszcze tej jesieni. 

Niektóre ulice z listy zaplanowa-
ne do budowy to: ul. Braniewska, 
ul. Dmowskiego (od Karczewskiej do 
Prostej), ul. Kartuska, ul. Kosmiczna, 
ul. Podleśna, ul. Okrzei (od Wiślanej 
do Marusarzówny), ul. Turystyczna 
(od Jasnej do Zacisznej), ul. Wczaso-
wa (od Czecha do Kraszewskiego), 
ul. Jagiellońska, ul. Bociania, ul. Plac 
Wolności, ul. Topolowa, ul. Rzeczna, 
ul. Wiślana, ul. Zawilców, ul. Jaracza, 
ul. Kołobrzeska. 

Na stronie 16 i 17 informato-
ra miejskiego zamieściliśmy mapę 
Otwocka z zaznaczonymi odcinkami 
ulic, które zostały już zrealizowane 
w ramach projektu budowy 48 odcin-
ków z wybranymi zdjęciami inwesty-
cji. Na mapie są też zaznaczone ulice, 
które znalazły się na liście kolejne-
go projektu budowy 77 odcinków 
(bez chodników).

Drogowa ofensywa w Otwocku
INWESTYCJE | MIASTO ZREALIZUJE 77 NOWYCH ODCINKÓW ULIC

Przed nami kolejna drogowa ofensywa. Po zakończeniu projektu budowy 48 odcinków 
ulic miasto bierze na celownik kolejne, które wymagają nowej nawierzchni asfaltowej. 
Tym razem na liście jest aż 77 odcinków ulic (w tym także chodników), a koszt całego 
projektu to kwota blisko 27 mln zł!  

// Budowę 77 odcinków ulic zrealizuje dwóch wykonawców.
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19 sierpnia, odbył się już 
po raz 22, Marsz Pamięci 
i Modlitwy, upamiętniający 
o�ary zagłady otwockiego 
getta – jedno z najtragiczniejszych 
wydarzeń z okresu 
niemieckiej okupacji

Marsz jest inicjatywą Społecznego Ko-
mitetu Pamięci Żydów Otwockich 

i Karczewskich. Kultywowanie pamięci 
i coroczny marsz to już tradycja. Także 
w tym roku licznie zgromadzeni miesz-
kańcy oraz władze miasta i powia-
tu otwockiego zgromadziły się przy 
rondzie im. Bronisława Marchlewicza 
w Otwocku. Był on bohaterem który 
uratował wielu Żydów i Polaków. 

Przybyłych gości i uczestników marszu 
przywitał Zbigniew Nosowski, przewod-
niczący Społecznego Komitetu Żydów 
Otwockich, wrazz Towarzystwem Przy-
jaciół Otwocka – współorganizatorem 
uroczystości. Opowiedział o tragicznym 
dniu 19 sierpnia 1942 roku, kiedy niemiec-
cy okupanci wywieźli do obozu zagłady 
w Treblince około 8-10 tys. ludności nasze-

go miasta, czyli blisko połowę mieszkań-
ców ówczesnego Otwocka. 

Po zapaleniu świec pamięci zebra-
ni przeszli w stronę Kamienia Pamięci 
Otwockich Żydów, który znajduje się przy 
ul. Reymonta. Tam odmówiono wspólnie 
kadisz, psalmy i modlitwę Jana Pawła II 
za naród żydowski oraz zapalono świece 
ustawione na kształt menory. 

W imieniu władz miasta wieniec pa-
mięci złożyli prezydent Jarosław Margiel-
ski i wiceprzewodniczący rady miasta Ar-
kadiusz Krzyżanowski. 

Zbigniew Nosowski zakończył uro-
czystość zaproszeniem na przyszłorocz-
ny marsz. 

82. rocznica zagłady otwockiego getta

W wydarzeniu uczestniczyła sekre-
tarz stanu w Ministerstwie Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego oraz Gene-
ralny Konserwator Zabytków Bożena 
Żelazowska, dyrektor Narodowego In-
stytutu Dziedzictwa Marlena Happach, 
Mazowiecki Wojewódzki Konserwator 
Zabytków Marcin Dawidowicz, staro-
sta otwocki Tomasz Laskus, prezydent 
Otwocka Jarosław Margielski, zastęp-
ca burmistrza Józefowa Piotr Gąszcz 
oraz prezes Stowarzyszenia Właścicie-
li, Mieszkańców i Miłośników Domów 
Drewnianych na Linii Otwockiej – Świ-
dermajerowie – Joanna Mikulska.

Rozmawiano o tym, jak ratować te 
XIX-wieczne zabytki budownictwa i za-
bezpieczać przeciw pożarom. Minister 
kultury wręczyła też odznaczenia służ-
bom konserwatorskim.

– Dzięki takim wydarzeniom chce-
my zwrócić uwagę na tę zabytkową ar-
chitekturę, pokazać, jakie ma wartości i 

jak je zachować – mówiła dyrektor Na-
rodowego Instytutu Dziedzictwa Marle-
na Happach. 

W parku miejskim do 9 września 
można było zapoznać się z ciekawą wy-
stawą plenerową Mazowieckiego Wo-
jewódzkiego Konserwatora Zabytków 
pt.: „Ludzie Otwocka w historii domów 
drewnianych”. 

Dni Architektury Drewnianej 
23 sierpnia w Liceum Ogólnokształcącym im. K.I. Gałczyńskiego w Otwocku odbyła się inauguracja Dni 
Architektury Drewnianej. Rozmawiano o przyszłości ochrony tych zabytków. Mieszkańcy mogli wziąć udział 
w wykładach i warsztatach, a także odwiedzić prywatne domy w stylu świdermajer

// Prezydent i wiceprzewodniczący rady 
miasta złożyli wieniec i zapalili świecę...

// ...pod Kamieniem Pamięci Otwockich Żydów przy ul. Reymonta.

// Wystawa plenerowa w parku miejskim.

// Goście inauguracji Dni Architektury 
Drewnianej.
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Obchody rozpoczęły się od kon-
certów Otwockiej Orkiestry Dę-
tej oraz Fundacji Promocji Kultu-

ry „OtwArte” . 
O godzinie 15 odbyła się uroczysta 

msza święta w kościele pw. Błogosła-
wionego Ignacego Kłopotowskiego 
z udziałem mieszkańców, pocztów 
sztandarowych oraz władz Miasta 
Otwocka, Powiatu Otwockiego, miej-
skich jednostek organizacyjnych i służb 
mundurowych. 

Po mszy delegacje przeszły pod 
pomnik marszałka Józefa Piłsudskie-
go w parku miejskim, gdzie odbyły 
się główne uroczystości patriotycz-
ne. Głos zabrali przewodnicząca Rady 
Miasta Otwocka Monika Kwiek i czło-
nek zarządu Powiatu Otwockiego Pa-
weł Walo. Został odśpiewany hymn 
państwowy z patriotyczną oprawą 
pirotechniczną, a poszczególne dele-
gacje złożyły kwiaty pod pomnikiem. 

Kolejnym punktem obchodów była 
inscenizacja historyczna przygotowana 
przez grupę rekonstrukcyjną z Muzeum 
2 Korpusu Polskiego w Józefowie, która 
przedstawiała losy żołnierzy biorących 
udział w Bitwie Warszawskiej z 1920 

Noc Wolności w parku miejskim 
15 sierpnia świętowaliśmy 104. rocznicę Cudu nad Wisłą, kiedy została powstrzymana 
bolszewicka inwazja na Polskę i Europę. Z tej okazji miasto zorganizowało dla swoich 
mieszkańców wyjątkowe wydarzenie w parku pod nazwą – Noc Wolności

//  Przemówienie przewodniczącej Rady Miasta Otwocka Pani Moniki Kwiek.

//  Przemarsz pocztów sztandarowych.
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roku, okraszona komentarzem i opisem 
wydarzeń.

Po inscenizacji w parku miejskim 
został wyświetlony �lm „Piłsudski”, co 
spotkało się z dużym zainteresowaniem 
widzów.

O godzinie 20 na główną scenę 
wkroczył zespół Elektryczne Gitary, 
który rozgrzał publiczność swoimi 
największymi hitami. Po nich wystąpi-
ła gwiazda wieczoru – Kasia Kowalska. 
Po jej występie odbył się 5-minutowy 
pokaz fajerwerków, który zwieńczył 
Noc Wolności w Otwocku.

Oprócz wrażeń muzycznych miesz-
kańcy Otwocka mogli liczyć na wiele 
innych atrakcji. Szkoła Podstawowa nr 
4 i MOKTiS przygotowały grę tereno-
wą „Droga do Wolności”, były: strefa 
balonowa Miasta Otwocka, strefa VR 
„Wiktoria 1920”, strzelnica laserowa, 
retrofotobudka, stanowisko promo-
cyjne WCR Garwolin, wystawy hi-
storyczne, plenery malarskie strefy 
animacji dla dzieci, dmuchańce, prze-
jażdżki rikszą. Pojawili się także sobo-
wtór marszałka Józefa Piłsudskiego wraz 
z małżonką Aleksandrą Piłsudską. 

//  Inscenizacja historyczna.//  Plenerowa projekcja �lmu „Piłsudski”.

//  Mieszkańcy mogli skorzystać 
z przejażdżki rikszą.

//  Koncert Kuby Sienkiewicza 
i Elektrycznych Gitar.

//  Film „Wiktoria 1920” w technologii VR .

//  Gwiazdą wieczoru była Kasia Kowalska.//  Na koncertach bawiły się tłumy mieszkańców.
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7 września przypada kolejna od-
słona Narodowego Czytania. 
W tym roku lekturą jest „Kordian” 

Juliusza Słowackiego. Akcja wspólne-
go czytania, którą organizuje Miejska 
Biblioteka Publiczna w Otwocku, co 
roku gromadzi mieszkańców, czytel-
ników, miłośników historii i literatury 
polskiej. To świetna okazja do wspól-
nego spędzenia czasu i poszerzenia 
wiedzy o twórczości najważniejszych, 
polskich autorów.

– Staramy się, aby kolejne odsłony 
Narodowego Czytania były nie tylko 
zwykłym odczytaniem tekstu, ale wi-
dowiskiem, które zapada w pamięć, 
budzi refleksje i dostarcza wielu wra-
żeń artystycznych. Tym, co mnie urzeka 
w czytanych lekturach, jest ponadcza-
sowość tekstów. Tym bardziej cieszy, że 
w naszych akcjach uczestniczą dzieci 
i młodzież zarówno jako występują-
cy, jak i odbiorcy. Dzięki temu młode 
pokolenie może uczyć się, czerpać 
wiedzę i wyciągać wnioski na przy-
szłość.  To także ciekawa forma kształ-
towania naszej tożsamości narodo-
wej i podtrzymywania dziedzictwa 
– mówi Anna Kwaśniewska, p.o. dy-
rektora Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Otwocku. 

Wraz z początkiem roku szkolne-
go biblioteka zaprasza wychowawców 
i uczniów najmłodszych klas na lekcje 
biblioteczne w � liach MBP.  – Dla dzieci 
to niekiedy pierwsze spotkanie z naszy-
mi placówkami. Zachęcamy także ro-
dziców do założenia karty bibliotecznej 
i regularnego odwiedzania naszych � lii 

ze swoim pociechami – dodaje Anna 
Kwaśniewska.

ZGRANA BIBLIOTEKA
Już od września startują rozgrywki 
ZGRANA BIBLIOTEKA. W ramach realiza-
cji projektu z budżetu obywatelskiego 
Otwocka Miejska Biblioteka Publiczna 
zakupiła mnóstwo ciekawych gier plan-
szowych i zaprasza wszystkich miłośni-
ków tej formy rozrywki na spotkania. 
To świetna forma rozwoju różnych kom-
petencji i alternatywa dla multimedial-
nych technologii, które choć przydatne, 
często oddalają nas od siebie, są poże-
raczami czasu, utrudniają koncentrację 
i faktyczny wypoczynek.  Integracja, 
nauka współpracy, rozwój strategicz-

nego myślenia, zdobywanie wiedzy 
z różnych dziedzin, relaks – to tylko 
niektóre zalety tej formy rozrywki. 
Miejscem spotkań do gier jest � lia nr 7. 
Szczegóły na plakacie. 

WARSZTATY SZYDEŁKOWE
Miłośników aktywności manualnych 
informujemy o kontynuacji warsztatów 
szydełkowych. Pierwsze powakacyjne 
spotkanie odbędzie się 24 września 
w Centrali Miejskiej Biblioteki Publicz-
nej przy ul. Andriollego 45.

Swoje spotkania będą także konty-
nuować Dyskusyjny Klub Książki oraz 
Koło miłośników poezji przy filii nr 7 
i Klub Młodego Czytelnika przy filii 
nr 4. 

Co nowego jesienią w bibliotece?
CZYTELNICTWO | DOSTĘP DO CIEKAWYCH KSIĄŻEK PRZEZ E-AUDIOBOOKA

Jesień w bibliotece to czas powrotu do cyklicznych spotkań tematycznych i propozycje 
całkiem nowych aktywności, takich jak rozgrywki dla miłośników gier planszowych. 
Pojawią się też nowości czytelnicze dla młodszych i starszych mieszkańców oraz możliwość 
dostępu do zbiorów biblioteki bez konieczności wychodzenia z domu

// Narodowe Czytanie Kordiana J. Słowackiego przed siedzibą Miejskiej Biblioteki Publicznej.
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Powracają także warsztaty dla dzie-
ci pt. „Szkoła emocji – Nieustraszeni”, 
które w ubiegłym półroczu cieszyły się 
ogromnym zainteresowaniem. Zapisy 
na jesienne zajęcia będą prowadzone 
od połowy września. 

NOWOŚCI CZYTELNICZE
Wraz z otrzymaniem dotacji w konkur-
sie na „Zakup i zdalny dostęp do no-
wości wydawniczych NPRCz 2.0 na lata 
2021–2025” biblioteka szykuje miejsce 
na mnóstwo nowych książek, audiobo-
oków i e-booków. Najmłodsi będą mo-
gli wybierać w książkach interaktyw-
nych i do samodzielnego czytania. Dla 
dorosłych nie zabraknie najnowszych 
powieści, kontynuacji serii i literatury 
popularnonaukowej. Przypominamy, 
że każdy może zgłosić swoją propozy-
cję zakupu.

Ponadto od września czytelnicy 
Miejskiej Biblioteki Publicznej zyskają 
nową formę dostępu do książek. Tym ra-
zem nie trzeba będzie nawet wychodzić 
z domu. Wystarczy pobrać na swoje urzą-
dzenie plik z dostępem do e-audiobooka 
i odtwarzać ulubione książki w podróży, 
podczas aktywności sportowych czy 
w domowym zaciszu. To wygodna i roz-
wijająca forma „czytania” książek. 

SPOTKANIA AUTORSKIE
Mamy nadzieję, że przy zaproszeniu 
dla najmłodszych czytelników nie doj-
dzie do żadnego zaplątania i wszyscy 
dotrą na spotkanie autorskie z Barbarą 
Supeł, która w swoich książkach dla 
dzieci pisze o Jadzi i Stasiu Pętelce. To 
już 16 września w Czytelni dla Dzieci 
przy ul. Andriollego 45. 

Natomiast 17 września, w 85. roczni-
cę sowieckiej agresji na Polskę, po-
chylimy się nad historią z czasów oku-
pacji za sprawą spotkania autorskiego 
z Agnieszką Cubałą – pisarką, popu-
laryzatorką historii specjalizującą się 
w tematyce powstania warszawskiego. 
W trakcie spotkania autorka opowie 
o nowej książce „ Zwyczajni ’44 – Ludność 
cywilna w powstaniu warszawskim”. 

Przypominamy także o powrocie 
do godzin otwarcia biblioteki sprzed 
wakacji.  

// Zapraszamy na warsztaty z szydełkowania do Miejskiej Biblioteki Publicznej.
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Główne obchody odbyły się na 
skwerze Szarych Szeregów przy 
Teatrze Miejskim im. Stefana Ja-

racza. Uroczystości rozpoczęły się od 
recytacji wiersza Wojciecha Gałeckie-
go pt. „Drzewa warszawskich cmen-
tarzy”. O godzinie 17 zawyły syreny 
i oddano cześć Powstańcom Warszaw-
skim. 

Wśród zebranych gości byli: kom-
batanci, przedstawiciele władz miasta 
i powiatu, wojsko, harcerze, straż, po-
licja, przedstawiciele instytucji, szkół 
i przedszkoli. 

Prezydent Jarosław Margielski, 
przewodnicząca Rady Miasta Otwoc-
ka Monika Kwiek i prezes Światowe-
go Związku Żołnierzy Armii Krajowej 
Koła nr 4 „Fromczyn” w Otwocku Jan 
Rędaszka zapalili symboliczny znicz 
pamięci. 

Prezydent przypomniał zebranym isto-
tę zrywu z 1944 roku i podkreślił, jak wyjąt-
kowe było pokolenie Polski Walczącej. 

Głos zabrał również wicestarosta 
otwocki Dariusz Olszewski. Następ-
nie kilka słów powiedział do zebra-
nych Jan Rędaszka, którego wymow-

ne zdanie upomniało wszystkich: 
„Przekażcie dzieciom w sztafecie po-
koleń, że Ojczyzna to nasza Matka 
i należy o nią walczyć”.

Kolejną częścią uroczystości był 
apel pamięci przeprowadzony przez 
uczniów z klas mundurowych z Zespo-
łu Szkół Ekonomiczno-Gastronomicznych 
w Otwocku. Następnie delegacje złożyły 
wieńce pod pomnikiem Szarych Szere-

gów jako hołd poległym powstańcom. 
Program artystyczny przedstawiły 

dzieci z Miejskiego Przedszkola nr 18 
oraz uczniowie SP nr 12 wraz z rodzi-
cami i s. Aleksandrą Sawiełajć, którzy 
zaprezentowali koncert „Nie (zakazane) 
piosenki”.

Wieczorem przy Scenie Centrum 
odbyło się wspólne śpiewanie piose-
nek powstańczych. 

„W” jak wolność, wiara, Warszawa...
RELAC JE | UROCZYSTOŚCI Z OKAZJI ROCZNICY WYBUCHU POWSTANIA WARSZAWSKIEGO

1 sierpnia, jak co roku, władze miasta i mieszkańcy upamiętnili rocznicę wybuchu 
Powstania Warszawskiego. O godzinie 17 w Otwocku zawyły syreny i rozpoczęły się 
o�cjalne uroczystości związane z uczczeniem powstańców

// Uczniowie z SP nr 12 wraz z rodzicami i s. Aleksandrą Sawiełajć zaprezentowali koncert „Nie (zakazane) piosenki”.

// Prezes Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej Koła nr 4 „Fromczyn” Jan 
Rędaszka, przewodnicząca rady miasta Monika Kwiek i prezydent Jarosław Margielski 
zapalili symboliczny znicz pamięci.
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// Wprowadzenie pocztów sztandarowych.

// Kibice również złożyli hołd Powstańcom.
// Delegacja Związku Kombatantów  RP 
i Byłych Więźniów Politycznych.

// Delegacje składają kwiaty pod pomnikiem. // Uroczystości jak co roku przyciągnęły tłumy mieszkańców.

// Występ artystyczny dzieci z Przedszkola nr 18 im. Kubusia 
Puchatka w Otwocku.

// Wspólne śpiewanie piosenek powstańczych na Scenie 
Centrum.
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31 sierpnia, na zamkniętym odcinku ulicy Andriollego, odbył się pierwszy Festiwal Sztuki Ulicznej 
w Otwocku zorganizowany przez miasto. Głównym partnerem festiwalu był Teatr Mimello.  
Wydarzeniu towarzyszyła impreza z okazji zakończenia letniego sezonu Sceny Centrum 

FESTIWAL SZTUKI ULICZNEJ W OTWOCKU

// Festiwal cieszył się dużym zainteresowaniem mieszkańców.

// Shao, czyli Michał Szałucho, zaprezentował sztukę manipulacji buugengów.

// Żongler pokazuje swoje umiejętności.

// Komediowy show Marty Skoczek.
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// Pokaz cyr wheel w wykonaniu Otto. // Szczudlarze wywołali wielkie wrażenie.

// Występ „Kapelusznika z ogniem”.

// Na zakończenie festiwalu na Scenie Centrum zagrał legendarny zespół 2 plus 1.

// Na festiwalu było momentami naprawdę gorąco. // Hipnotyzujący spektakl świetlny Multivisual.

// Fascynujący pokaz Teatru Ognia Locomotora.
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Komendant Powiatowej Policji  
w Otwocku insp. Przemysław Dę-
biński przywitał zebranych gości, 

wśród których byli m.in. marszałek Sej-
mu Rzeczpospolitej Polskiej Szymon 
Hołownia, starosta otwocki, prezydent 
Otwocka, burmistrzowie, wójtowie, rad-
ni i prokurator rejonowa. Nie zabrakło 
także przedstawicieli KPP w Otwocku  
i rodzin policjantów.

Podczas uroczystości komendant 
stołeczny policji insp. Dariusz Wa-
lichnowski w asyście marszałka Szy-
mona Hołowni i komendanta KPP  
w Otwocku insp. Przemysława Dębiń-
skiego wręczył prezydentowi Otwocka  
Jarosławowi Margielskiemu złoty me-
dal „Za Zasługi dla Policji”. To odznacze-
nie jest przyznawane decyzją Ministra 
Spraw Wewnętrznych i Administracji za 

wdrażanie innowacyjnych działań oraz 
wsparcie i wieloletnią pomoc policji.

Odznakę „Zasłużony Policjant” na-
dano 12 funkcjonariuszom w uznaniu 
za ich zasługi i osiągnięcia służbowe. 
Natomiast 41 policjantów odebrało 
akty mianowania na wyższe stopnie 
służbowe oraz wyróżnienia. Funkcjo-
nariusze otrzymali też wyróżnienia  
i nagrody pieniężne od władz powia-
tu i lokalnych samorządów za dbanie  
o bezpieczeństwo publiczne i budowa-
nie pozytywnego wizerunku policji.

Marszałek Szymon Hołownia podzię-
kował stróżom prawa i pracownikom 
policji za trudną i wymagającą służbę. 
Podkreślił ogrom zadań, które mają do 
wykonania w swojej codziennej pracy. 

Prezydent Jarosław Margielski  
w imieniu swoim i Rady Miasta Otwoc-

ka podziękował funkcjonariuszom za 
ich codzienną służbę oraz pogratulo-
wał innowacyjnych pomysłów i osią-
gnięć, jakimi może pochwalić się KPP  
w Otwocku. Docenił także wyspecjalizo-
waną kadrę.

Na koniec uroczystości proboszcz 
parafii pw. św. Wincentego à Paulo  
w Otwocku ks. Bogdan Sankowski po-
błogosławił wszystkich zebranych.  

Dowódca uroczystości podkom. 
Paweł Adamczyk złożył uroczysty mel-
dunek marszałkowi Sejmu RP o zakoń-
czenie uroczystego apelu. Obchody 
uświetniły swoją obecnością kompania 
honorowa i orkiestra dęta OSP Karczew.

Po części oficjalnej na terenie KPP  
w Otwocku przy ul. Pułaskiego odbył się 
piknik służb mundurowych z atrakcjami 
dla mieszkańców.  n

Święto Policji w Otwocku 
12 lipca w parku miejskim, pod pomnikiem Marszałka Józefa Piłsudskiego, odbyły  
się obchody 105. rocznicy powołania Policji Państwowej. Uroczystości były połączone  
z piknikiem służb mundurowych

// Nagrody od samorządów wręczyli policjantom 
także prezydent prezydent Otwocka i starosta powiatu.

//  Oficjalne uroczystości z udziałem gości w parku miejskim.

// Piknik służb mundurowych przyciągnął też 
młodszych mieszkańców.
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Szkoła Podstawowa nr 4 
im. Józefa Piłsudskiego w Otwocku 
otrzymała grant w wysokości 
24 tys. zł w ramach programu 
WzMOCnij Swoje Otoczenie, dzięki 
czumu na terenie placówki powstał 
edukacyjny ogródek ekologiczny

Celem programu WzMOCnij Swoje 
Otoczenie jest wspieranie �nanso-

we projektów związanych z rozwojem 
lokalnej infrastruktury społecznej, ak-
tywizacją życia społecznego i kultural-
nego oraz bezpieczeństwem. Program 
realizują Polskie Sieci Elektroenerge-
tyczne – krajowy operator systemu 
przesyłowego w Polsce. 

Dzięki grantowi szkoła zrealizowa-
ła projekt „Edukacyjny ogródek ekolo-
giczny”. W ogródku posadzono rośliny, 
ustawiono m.in. ławki, karmniki, kosze 
do segregacji odpadów czy tablice edu-
kacyjne.

Ogródek znajduje się na terenie 
szkoły od strony ul. Zygmunta. Dzię-
ki stworzeniu harmonijnej przestrzeni 

pełnej roślin i dopasowanej do otocze-
nia małej infrastruktury poprawiła się  
estetyka otoczenia.

Realizacja zadania umożliwia 
poszerzenie działań edukacyjnych 
organizowanych na terenie szkoły 
o zajęcia przyrodnicze łączące teorię 
z praktyką, prowadzone w atrakcyj-

nej i angażującej formie. 
Utworzony w ramach grantu ogródek 

to dla uczniów możliwość zdobywania 
wiedzy na temat procesów zachodzą-
cych w przyrodzie. Poza tym ogródek to 
miejsce do integracji środowiska szkol-
nego, w którym uczniowie mogą spę-
dzać wolny czas. 

Edukacyjny ogródek ekologiczny
EKOLOGIA | ZIELONA PRZESTRZEŃ DLA UCZNIÓW „CZWÓRKI”

// Edukacyjne tablice, nowe kosze do segregacji odpadów, domki dla ptaków 
i owadów – to elementy ekologicznej przestrzeni na terenie SP nr 4.

// Zielony ogródek zrealizowany w ramach programu WzMOCnij Swoje Otoczenie.
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Rozwój  technologii przyniósł 
wiele korzyści, ale jednocześnie 
pojawiły się nowe uzależnienia 
– od mediów społecznościowych, 
smartfonów i gier komputerowych. 
Są to poważne problemy 
zdrowotne, które dotykają 
ludzi w różnym wieku. 
Ta nowa forma nałogu jest 
porównywalna z uzależnieniem 
od substancji psychoaktywnych, 
które ma negatywne skutki 
psychiczne i �zyczne

Dziś trudno wyobrazić sobie życie 
bez telefonu komórkowego. Nie-

którzy sięgają po niego nawet kilka-
dziesiąt razy na dzień. Zbyt częste i in-
tensywne korzystanie z telefonu może 
prowadzić do uzależnienia. Największą 
grupą ryzyka są dzieci i młodzież, ale 
narażone są także osoby dorosłe.

DLACZEGO KORZYSTANIE 
Z TELEFONU UZALEŻNIA?

Najłatwiej jest uzależnić się od mediów 
społecznościowych. Mózg szybko za-
czyna wytwarzać więcej dopaminy, któ-
ra w normalnych warunkach pojawiła-
by się na skutek wysiłku, na przykład po 
wykonaniu ćwiczeń �zycznych. Poziom 
tego związku chemicznego, wywołują-
cego uczucie szczęścia i euforii, wzrasta 
bez wysiłku, a organizm chce utrzymać 
ten stan jak najdłużej. Dopamina od-
grywa kluczową rolę w procesie po-
wstawania uzależnień. 

Uzależnienie od telefonu objawia się 
przede wszystkim: nieustannym przy-
musem korzystania z niego, ciągłym 
zerkaniem na ekran w poszukiwaniu 
nowych powiadomień, chęcią posiada-
nia telefonu zawsze przy sobie, złością 
i frustracją, gdy nie można z niego 
skorzystać, unikaniem bezpośrednich 
kontaktów z innymi ludźmi, spotkań 
towarzyskich, strachem przed rozłado-
waniem się telefonu (konieczność no-
szenia przy sobie ładowarki/powerban-
ku), coraz dłuższym czasem spędzanym 
przed ekranem telefonu, zaniedbywa-
niem codziennych obowiązków, spę-
dzaniem czasu przed ekranem telefonu 
kosztem snu, ukrywanie przed bliskimi, 
ile czasu spędza się z telefonem w dłoni.

Według badań przeciętny użytkow-
nik na media społecznościowe takie jak 

Facebook, Instagram, TikTok czy Twitter, 
poświęca nawet kilka godzin dziennie. 
Problem pojawia się, gdy zaczynają one 
dominować nad innymi sferami życia, 
prowadząc do zaniedbania obowiązków, 
relacji międzyludzkich, a nawet snu.

Skutki uzależnienia od mediów 
społecznościowych mogą obejmować 
izolację społeczną, spadek samooce-
ny, a nawet depresję. W szczególności 
młodzież jest narażona na presję wyni-
kającą z porównywania się z innymi, co 
może prowadzić do poważnych proble-
mów związanych z postrzeganiem swo-
jego ciała i poczuciem własnej wartości. 

NIE MOGĄ ŻYĆ BEZ TELEFONU
W badaniach przeprowadzonych na 
potrzeby Miejskiego Programu Roz-
wiązywania Problemów Alkoholo-
wych i Przeciwdziałania Narkomanii 
na lata 2024-2027 wśród dorosłych aż 
52,46 proc. badanych stwierdziło, że 
można uznać ich za uzależnionych od 
telefonu komórkowego. 37,7 proc. uwa-
żało, że mogłoby żyć bez telefonu, na-
tomiast 9,84 proc. deklarowało wyraźne 
uzależnienie. 

W przypadku dzieci to aż 46,32 
proc. badanych uznało, że można po-
wiedzieć, że są uzależnieni od telefonu, 
ponieważ trudno byłoby im funkcjono-
wać bez tego urządzenia. Z kolei 44,21 
proc. ankietowanych stwierdziło, że 
mogłoby żyć bez telefonu. Większość 

badanych (65,08 proc.) odpowiedziała, 
że nie została odrzucona przez innych 
z powodu braku dostępu do urządzeń 
elektrycznych , podczas gdy 34,92 proc. 
ankietowanych przyznało, że takiego 
odrzucenia doświadczyło.

Niezależnie od tego, czy jesteśmy 
uzależnieni od rozmów telefonicznych, 
wysyłania wiadomości tekstowych, 
gier, czy od samego faktu posiadania 
telefonu, fonoholizm staje się przyczy-
ną wielu problemów.

Do negatywnych skutków �zycz-
nych należą:
 bóle głowy,
 przemęczenie,
 ból oczu,
 bóle i zwyrodnienia mięśniowo-

-stawowe (np. bóle karku, pleców).

JAK RADZIĆ SOBIE 
Z UZALEŻNIENIAMI 

TECHNOLOGICZNYMI?
Pierwszym krokiem do radzenia sobie 
z uzależnieniem jest jego świadomość. 
Osoby uzależnione często nie zdają so-
bie sprawy z problemu, dopóki nie za-
uważą negatywnego wpływu na swoje 
życie. Warto wprowadzać stopniowe 
ograniczenia, np. wyznaczać sobie li-
mity czasowe na korzystanie z mediów 
społecznościowych czy gry komputero-
we, a także dbać o to, by czas spędzany 
o�ine był równie satysfakcjonujący. 
W przypadku poważniejszych proble-
mów warto skonsultować się z psycho-
logiem lub terapeutą, który pomoże 
wypracować strategie radzenia sobie 
z uzależnieniem. 

źródło: gov.pl

Fonoholizm, czyli uzależnienie od telefonu
PROFILAKTYKA | NOWE CHOROBY CYWILIZACYJNE XXI WIEKU

NOMOFOBIA
– czyli lęk przed utratą 

dostępu do telefonu
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AWARIE CIEPŁOWNICZE
 za pośrednictwem platformy iMieszkaniec.pl
(została uruchomiona na stronie OSM 
w zakładce „Strefa mieszkańca”);
 telefonicznie od pon. do pt. 
tel. (22) 779 25 57 w godz. 7-15;
całodobowo i w dni wolne od pracy 
(tylko przecieki instalacji centralnego 
ogrzewania i ciepłej wody), tel. 693 642 177, 
e-mail: sekretariat@ozec.eu.

AWARIE OŚWIETLENIA 
ULICZNEGO
 od pon. do pt. w godz. 7-15, 
tel. 22 779 25 57, całodobowo we 
wszystkie dni tygodnia, tel. 22 778 25 49, 
e-mail: sekretariat@ozec.eu,
w zgłoszeniu należy podać:
 ulicę i numer najbliższej posesji,
 numer słupa, charakter usterki (poje-
dyncza lampa czy ciąg lamp, uszkodzenie 
słupa, lampa migająca czy całkowicie 
nieświecąca).

PSZOK
 ul. Kraszewskiego 1, 
wjazd naprzeciwko parku handlowego,
 piątki w godz. 12-20, soboty w godz. 8-16
z wyjątkiem świąt i dni ustawowo 
wolnych od pracy.

SPRAWY DOTYCZĄCE 
DRÓG MIEJSKICH
 Wydział Gospodarki Komunalnej 
Urzędu Miasta Otwocka,
tel. 22 779 20 01 wew. 118,
w pon. w godz. 8-18, 
od wt. do pt. w godz. 8-16,
e-mail: wgk@otwock.pl.

EKOPATROL
 ochrona zwierząt i kontrola 
w zakresie ochrony środowiska, 
przyrody, odpadów, czystości i porządku,
 tel. 605 219 979.

MOBILNY DORADCA 
PROGRAMU „CZYSTE POWIETRZE”
 tel. 512 623 199 (w godz. 16-20),
 punkt konsultacyjno-informacyjny 
programu „Czyste powietrze”,
Urząd Miasta Otwocka, ul. Armii Krajowej 5, 
budynek C, pok. nr 4 w godz. pon. 8-18, 
od wt. do pt. 8-16.

PORADNIK 
MIESZKAŃCA

MIESZKAŃCY PROSZĄ O POMOC
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